
 

 

ACTA DEL CONSELL DE GOVERN DEL CONSORCI DEL TER 

Identificació de la sessió  

Lloc: Videoconferència 

Data: 13 de març de 2024 

Hora inici: 20:10 hores 

Hora final: 21:26 hores 

Caràcter de la sessió: Extraordinària  

 

Assistents 

 

Nom i cognoms Càrrec Ajuntaments representats A E D 

Arnau Rovira Martínez President Manlleu X   

Èlia Bantí Alabau Vicepresidenta 1a Jafre X   

Pere Pujolràs Feixas Vicepresident 2n Sarrià de Ter X   

Eva Viñolas Marín Vicepresidenta 3a Susqueda X   

Ramon Roqué Riu Vocal Sant Joan de les Abadesses X   

Carmen Lucas Giralt Vocal Queralbs X   

Albert Castells Vilalta Vocal Vic  X  

Marçal Ortuño Jolis Vocal Torelló  X  

Mireia Valentí Molina Vocal Salt  X  

Sergi Cot Cantalosella Vocal Girona X   

Xavier Vinyoles Compta Vocal Bescanó X   

Genís Pigem Olivé Vocal Torroella de Montgrí X   

A=Assistent; E=Excusa assistència; D: Delegació 

 

Es fa constar que, d’acord amb els estatuts vigents, cada ens només ostenta un vot amb 

independència que sigui representat en aquesta reunió per més d’una persona. 

 

Delegacions de vot 

No consten delegacions de vot. 

 

Directora 

Sra. Teia Puigvert Picart 

 

Secretari interventor 

Sr. Gerard Soldevila i Freixa 

 

Desenvolupament de la sessió 

Havent comprovat el quòrum necessari per a la constitució de l’Assemblea, quòrum suficient 

que es manté al llarg de la sessió, es procedeix a tractar els assumptes indicats en l’ordre del 

dia. 

 

 

 



 

ORDRE DEL DIA 

1. Informació de la reunió amb l’Àrea Metropolitana de Barcelona 

2. Informació de la reunió amb l’alcalde de Girona 

3. Conclusions i posicionament final del Consorci del Ter 

 

1. INFORMACIÓ DE LA REUNIÓ AMB L’ÀREA METROPOLITANA DE BARCELONA 

El president informa de la reunió que es va mantenir amb l’Àrea Metropolitana de Barcelona i 

es va començar la reunió amb una mala resposta dient que ja eren solidaris amb l’aigua i que 

pagaven un cànon de 160 milions d’euros a l’ACA. La resposta que es va donar des del 

Consorci del Ter es va informar que també es paga una quota, i va demanar si amb el de 

Tarragona li dirien. Va continuar la reunió i es va comentar que no veien malament donar un 

suport amb la redacció de projectes i caldria fer una pedagogia a Barcelona de veure d’on 

prové l’aigua i va citar el problema de Susqueda que té el pantà i que no pot agafar-hi aigua, i 

per tant la solidaritat dels municipis del Consorci del Ter és extrema. 

 

La directora comenta que serà molt difícil treure alguna quantitat econòmica, i el que si posen 

a la nostra disposició l’àrea tècnica per tal de poder assessorar-nos en temes de projectes. 

Afegeix el president que des de l’AMB es paguen quotes a ATL i també a l’ACA, i que ja 

paguen diferents quotes a diferents ens, però que sí que hi ha disponibilitat de recursos 

tècnics. 

 

Els membres en queden assabentats. 

 

2. INFORMACIÓ DE LA REUNIÓ AMB L’ALCALDE DE GIRONA 

El president comenta que l’alcalde de Girona és favorable a la defensa del riu Ter  i que no hi 

hagi transvasament, però no comparteix que hi hagi interconnexió. En aquest sentit, estaria 

d’acord en que es fes una roda de premsa. Si d’aquí tres mesos si la cosa canvia potser hi 

estarà d’acord.  

 

El senyor Ramon Roqué comenta que en la pròpia roda de premsa es podria plantejar que 

cada un exposi els seus posicionaments, i creu que el Consorci ha de donar veu a tothom de 

manera que cap soci s’hauria d’enfadar, i no veu que ningú s’hagi d’enfadar per tal de que 

tothom doni la seva opinió o posició dels respectius ajuntaments.  

 

La directora comparteix pantalla per tal de mostrar els diferents ens adherits als diferents 

manifestos. Al primer hi hauria un total de 57 adhesions, 43 de membres consorciats i 14 

d’altres ens de la conca. Del segon hi hauria 38 adhesions, 26 de consorciats i 11 de no 

consorciats. En total hi ha 49 organismes consorciats que s’han posicionat i 19 de no 

consorciats que sumen 68 adhesions entre els dos manifestos.  

 

També manifesta que la part alta de la conca ha respost millor que la part baixa de la conca. 

El senyor Genís Pigem comenta que el ple passat van aprovar dos manifestos que a tot 

arreu es plantejaven la interconnexió entre conques. 



 

En aquests moments entra el senyor Sergi Cot. 

 

La directora demana quins són els següents passos que s’haurien de prendre. La senyora 

Eva Viñolas comenta que la tercera via que manifestava el president de fer una roda de 

premsa la veu bé. Al respecte, el senyor Ramon Roqué comenta que seria convenient enviar 

un correu a tothom dient que s’han recollit diferents posicionaments.  

 

El senyor Roqué comentava que hi ha gent que ha manifestat clarament la seva posició i en 

falten alguns, i el que s’hauria de fer saber és que el Consorci com a paraigües fer públic 

aquest debat intern, de manera que els socis puguin manifestar la seva voluntat i no hi veu 

cap problema si es fa amb total transparència, i seria fer pública la posició dels socis del 

Consorci i veure si el tema era aquest, i creu que s’ha de tancar el tema, i finalment 

considera que el Consorci hauria de donar veu als seus socis. 

 

El senyor Cot demana si se li pot fer cinc pinzellades de quines són les opcions. Al respecte, 

el president informa al senyor Cot del que s’ha parlat, i també comenta la proposta del senyor 

Roqué que s’expliqui amb total transparència i de forma prèvia es planteja a tots els ens 

consorciats quina és la seva posició. Al respecte, el senyor Cot comenta que com a acte de 

transparència es perd la força del Consorci, i creu que és un altre escenari que s’hauria 

d’anar tots a una amb una proposta de mínims.  

 

Afegeix el senyor Cot que també hi ha un fet que ha canviat l’escenari com a conseqüència 

de les eleccions que han convocat avui a les quatre de la tarda. El senyor Pujolràs comenta 

que en relació amb el que ha dit en Ramon Roqué, no li sembla malament fer una operació 

de  transparència, i creu que hi ha molts punts en comú que és la defensa del riu, i les 

discrepàncies que cada un les assumeixi, i no creu que perdi força el Consorci, i ara creu que 

és molt difícil arribar a una acord per tots plegats, no per un tema electoral ja que la manera 

de pensar no té perquè moure’s massa de la que ja s’ha parlat, doncs una cosa són les 

eleccions i l’altre cosa és el que s’ha vingut a fer al Consorci. Afegeix que també estan 

arribant manifestos de la comunitat de regants o usuaris del baix Ter que estan fent esment 

al transvasament i dubta que ara el Consorci no creu que pugui fer un manifest únic, i per 

tant proposa dir el que som, el que pensem i tirem endavant. 

 

El senyor Genís Pigem comenta que al final de manifestos també se’n signen molts i potser 

un dels objectius era la visibilitat del Consorci, i segurament és més eficaç la roda de premsa 

i l’acte públic que surti als mitjans amb un discurs més de perfil, ja que era un dels temes que 

es reivindicava que com a ens de setanta-un municipis i els seus habitants que poguéssim 

formar part de la presa de decisions, i afegeix que el consens ideal no hi serà i és un fet que 

s’ha assumit i el que hem de mirar de que el Consorci no en surti debilitat, i s’ha generat un 

discurs internament i s’han traspassat als municipis i cada un té el dret de postular-se com 

consideri convenient, i la roda de premsa podríem aprofitar per fer acte de visualitat del 

Consorci. 

 

El president comenta que hi ha una línia general del Consorci de defensa del riu Ter i que hi 

ha diferents postulacions pel que fa a les solucions, i és per això mateix que cada un dels 

ajuntaments ha signat els manifestos que ha considerat convenient. 



 

La data per a fer la roda de premsa s’hauria de posar i es podria aprofitar fer-ho l’endemà del 

dia de l’aigua que és el dia 22 de març. El senyor Pujolràs comenta que abans de fer la roda 

de premsa s’hauria d’informar als diferents municipis i consells comarcals, i per tant es 

considera molt precipitat fer-ho el dia 22 de març. 

 

El senyor Roqué considera que amb els que no han fet arribar cap manifest puguin sumar-se 

a la defensa del Ter sense que això suposi parlar d’una interconnexió, de manera que s’ha 

recollit la opinió de tots i per tant es coincideix amb un percentatge molt elevat. El president 

comenta que la idea de les tres cartes-manifest seria interessant per tal de que tothom 

defensi el riu, de manera que els que no han signat que puguin optar entre aquells 

posicionaments que s’han postulat en el Consorci. 

 

El senyor Sergi Cot comenta que la premsa sempre llegeix coses que segurament no són i 

que poden comprometre, i creu que el clima de precampanya ho altera tot, i s’ha d’intentar 

ser el màxim de forts possible, i creu que afectarà d’alguna forma o d’una altra. 

 

La directora informa que el dia 6 d’abril s’organitza una manifestació per part de les entitats 

ecologistes i comparteix en pantalla el comunicat i demana si ens adherim o no. Afegeix que 

la documentació es passarà també per correu electrònic.  

 

Al respecte, el president considera que el manifest dels ecologistes va molt més enllà de 

defensar el riu. El senyor Pujolràs comenta que com a Consorci no ens hi podem adherir. El 

senyor Roqué comenta que és molt fàcil excusar-se perquè el Consorci representa molt 

territori i moltes entitats. El senyor Pigem comenta que li dol que posin la situació del Ter i de 

l’Ebre en el mateix nivell.  

 

La directora comenta que des d’Inbluefilms es voldria gravar una segona part del documental 

El Ter al límit i que intentaran buscar finançament una altra vegada per tal de poder tirar 

endavant aquesta segona edició i comenta que si hi podríem donar recolzament i què 

semblaria participar-hi, i seria un documental transmèdia que després ho pengen tot. El 

senyor Roqué creu que si es vol la nostra ajuda cal marcar uns objectius molt clars que es 

pugui veure les conseqüències del transvasament i sigui un documental útil i que tingui molt 

clar que el Consorci no li deixarà gravar qualsevol documental.  

 

El senyor Pujolràs comenta si es coneix la repercussió del primer documental, ja que recorda 

que es va col·laborar econòmicament per part de l’administració pública, i demana si es pot 

quantificar l’abast de població a qui va arribar. Al respecte la directora comenta que es va fer 

uns passes per municipis i va costar molt que passés per TV3, i recorda que va ser molt 

difícil que es pogués emetre a través de la televisió de Catalunya. Pel que fa a les 

visualitzacions i la difusió ho demanarà.  

 

El senyor Pujolràs comenta que en el documental Canvi de cicle emès per TV3  l’altre dia  el 

Consorci no va ser convidat i creu que s’hauria de demanar quin és el motiu pel qual no es 

va tenir en compte el Consorci. Al respecte, s’acorda que es realitzarà una carta demanant 

explicacions. 

 



 

El senyor Ramon Roqué comenta que seria molt interessant que aquesta gent d’Inbluefilms 

tingués finançament per part de TV3 i creu que seria més senzill, ja que si només es preveu 

finançar a través de tercers costa molt que arribi a tothom, i per tant aniria molt bé que fos 

TV3 i el Departament de Cultura que el seleccionessin. El president comenta que seria 

important que es donés recolzament i se’ls ajudés a sol·licitar-ho a TV3 i al Departament de 

Cultura. 

 

En aquests moments entra el senyor Xavier Vinyoles i la senyora Carmen Lucas. 

 

El senyor Cot creu que el millor seria fer la roda de premsa defensant el Ter i no caldria tenir 

més manifestos.  

 

Intervenen tant el senyor Vinyoles i la senyora Lucas disculpant-se per connectar-se tard, 

però ambdós coincideixen en que s’ha de defensar el riu Ter. 

 

3. CONCLUSIONS I POSICIONAMENT FINAL DEL CONSORCI DEL TER 

 

Es farà un recompte de les adhesions i un tercer manifest en el qual que no es plantejaria 

cap tipus d’interconnexió ni generositat entre conques. 

Fer públic a tots els municipis que ja han signat el debat intern acord comú en la defensa del 

Ter però diferents sensibilitats.  

Fer un recordatori a tots els municipis que no han signat que mostrin un acord amb un dels 

tres manifestos 

Per tal de dur a terme aquestes gestiones es repartiran les trucades els membres del Consell 

de Govern per raó de veïnatge 

Un cop es disposi de la majoria dels manifestos es farà una roda de premsa.  

 

I no havent més assumptes a tractar, el President aixeca la sessió en l'hora i en el dia 

indicats en l'encapçalament d'aquesta acta. 

 

Diligència de fe pública. Gerard Soldevila i Freixa, secretari interventor del Consorci del Ter 

certifico que el contingut de l’acta plasma el desenvolupament de la sessió del Consell de 

Govern celebrat el dia 13 de març de 2024. I perquè així consti, estenc aquesta acta, per 

ordre i amb el vist i plau del President del Consorci, Senyor Arnau Rovira Martínez. 

  

Vist i plau,  

 

 

 

 

Gerard Soldevila i Freixa      Arnau Rovira Martínez 

Secretari interventor      President 
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